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Voorlopige agenda van de
commissie Werk en Inkomen van 15 september 2010

Hierbij wordt u uitgenodigd voor de openbare vergadering van de commissie Werk en
Inkomen

Datum: woensdag 15 september 2010
Aanvang: 20:00 uur tot 22.30 uur
Locatie: Oude raadszaal
Voorzitter: H.J.M. Akkermans
Griffier: mevr. F. Hijlkema; (050) 367 76 89
Documenten: verslag 15 september (pdf)

A. Algemeen deel

A.1. Opening en mededelingen

A.2. Vaststelling agenda

A.3. Lange-termijnagenda en lijst moties en toezeggingen

A.4. Rondvraag

B. Inhoudelijk deel

B.1. Collegebrief d.d. 20 juli 2010: Oprichting Stichting GOA en
wensen en bedenkingen van de Stadspartij en de VVD
Collegebrief - Oprichting stichting GOA publiek gr10.2323200 (pdf)

B.2. Collegebrief d.d. 9 juli 2010: Nota inkoop participatievoorzieningen 2010 en Colle-
gebrief d.d. 9 juli 2010: Re-integratiemonitor 2009
Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf (pdf)
Collegebrief - Re-integratiemonitor 2009.gr10.2311776pdf (pdf)

C. Huishoudelijk deel

C.1. Ingekomen stukken en stukken ter kennisname

C.2. Vaststelling verslagen vergadering commissie Werk en Inkomen d.d. 19 mei en 17
juni 2010
Verslag cie Werk en Inkomen 19 mei 2010 (pdf)
Verslag cie Werk en Inkomen17 juni 2010 (pdf)
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Aansluitend aan de vergadering
Presentatie Benchmark Gemeentelijk Ondernemersklimaat
Zie ook collegebrief d.d. 22 juli 2010: Resultaten Benchmark Gemeentelijk Onderne-
mersklimaat 2010 - Groningen

Bij commissievergaderingen kunt u gebruik maken van het spreekrecht bij de in-
houdelijke agendapunten (inclusief de conformstukken onder A) en de rondvraag.
U krijgt dan drie minuten de gelegenheid de commissieleden te vertellen hoe u over
een onderwerp denkt. Voor aanmelding en informatie kunt u terecht bij de commis-
siegriffier. De agenda’s zijn onder voorbehoud. De definitieve agenda’s worden in
de vergadering vastgesteld.
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VERSLAG VERGADERING RAADSCOMMISSIE WERK EN INKOMEN 
 
WI: 10/06 
Datum: 15 september 2010 
Plaats: Oude raadzaal 
Tijd: 20.00-21.55 uur 
 
Aanwezig: dhr. H.J.M. Akkermans (voorzitter), mw. C.E. Bloemhoff, mw. M. Dekker, dhr. J.P. 
Loopstra (PvdA), dhr. A. Rutte (VVD), mw. A. Postma, mw. L.I. van der Vegt (GroenLinks), dhr. J. 
Bolhuis, mw. A.M.J. Riemersma (Stadspartij), mw. L.R. van Gijlswijk (SP), dhr. J.H. Luhoff, mw. 
G.E.J. van der Meulen (D66), mw. A. Kuik (CDA), dhr. M. Verhoef (ChristenUnie), dhr. R.J.A.M. 
Krüders (Student en Stad), mw. R.M. Grijpstra (Partij voor de Dieren). 
Namens de griffie: mw. F. Hijlkema (commissiegriffier). 
De wethouders: mw. E. Pastoor, dhr. T. Schroor, mw. J.A. Visscher 
Afwezig met kennisgeving: dhr. J.M. van Keulen (VVD) 
Verslag: dhr. J. Bosma (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
A. ALGEMEEN DEEL 
 
A.1. Opening en mededelingen 
 
De voorzitter: 

• Opent de vergadering om 20.00 uur. 
• Kondigt een uitnodiging aan van het Platform Culturele Diversiteit voor een training. 
• Spreekt af een breed werkbezoek te houden aan de dienst SOZAWE over de integrale 

structuurvisie. 
 
Wethouder Visscher: 

• Wijst op de Regenboogweek (3-11 oktober2010) om emancipatie van homoseksuelen en 
transgenders te verbeteren en de drempel voor coming-out te verlagen. Een folder volgt. 

 
A.2.  Vaststelling agenda 
 
Na de vergadering volgt een presentatie en een vertrouwelijke mededeling van wethouder Schroor. 
De agenda wordt vastgesteld. 
 
A.3  Langetermijnagenda en lijst moties en toezeggingen 
 
De voorzitter: 

• Draagt met college en griffie zorg voor een update van beide lijsten en precisering van de 
termijnen. De toezegging van wethouder Schroor over het Economic Talent Board van de 
vorige commissie wordt toegevoegd. 

 
Mevrouw Van Gijlswijk (SP): 

• Verlangt binnen twee weken een wethoudersbrief over het afschaffen van maandverklaringen 
(toezegging 19 mei 2010). 

• Wil ruim voor de volgende vergadering de vragen over wijkgericht werken van de dienst 
SOZAWE beantwoord hebben (toezegging 19 mei 2010). Het meeverhuizen van 
contactpersonen gaat ten koste van kennis van de wijk bij medewerkers. 

• Informeert of de invulling van de pilot minimumloon in oktober besproken kan worden. 
• Dringt erop aan de Kadernota Participatiebudget uiterlijk in maart 2011 vast te stellen. De 

doelgroep blijft te lang in onzekerheid na de mededeling in de brief van 27 augustus 2010 dat 
er ‘iets gaat veranderen’. Organisaties hebben de tijd nodig zich aan te passen. 
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Mevrouw Dekker (PvdA): 
• Agendeert graag voor de commissie van 13 oktober 2010 het Fonds ondernemend Groningen. 

 
Wethouder Pastoor: 

• Zegt toe de maandverklaringen in de commissievergadering van oktober te behandelen. 
• Zegt toe op korte termijn terug te komen op het wijkgericht werken van de dienst SOZAWE. 
• Streeft ernaar de pilot loondispensatie in oktober te bespreken en bericht als dat niet lukt. 
• Begrijpt het belang snel duidelijkheid te geven over het Participatiebudget, maar verkiest de 

gekozen grondige aanpak van samenwerking. Uiteindelijk moeten de voorstellen zoveel 
mogelijk mensen ten goede komen. Vandaag ontving de raad een brief hierover. 

• Meldt dat de tussenrapportage incidentele middelen armoedebestrijding bij kinderen (nr. 46) 
onderweg is. Voor pc’s hoeven geen schoolverklaringen overlegd te worden. 

• Heeft een brief verstuurd over mogelijke drempelverlaging voor het Persoonsgebonden 
Budget (toezegging 19 mei 2010). Niet de voorlichting, maar het ongemakkelijke gevoel van 
de doelgroep om initiatief te nemen is de beperkende factor. 

 
A.4.  Rondvraag 
 
Mevrouw Van Oosten (inspreker): 

• Is ongerust dat wederom gesubsidieerde arbeid onder druk komt te staan door een 
kabinetswisseling. Het zou een aanslag op de minst weerbare groep in de samenleving 
betekenen. 

• Pleit daarom voor het acuut stoppen van intakegesprekken voor gesubsidieerde banen om 
draaideurbijstandsklanten te voorkomen. 

 
B. INHOUDELIJK DEEL 
 
B.1.  Collegebrief d.d. 20 juli 2010: Oprichting Stichting GOA en wensen en bedenkingen van 

de Stadspartij en de VVD 
 
De heer Rutte (VVD): 

• Stelt voorop dat BBL-banen een uitstekend middel zijn om te starten op de arbeidsmarkt. 
• Ziet geen bewezen noodzaak voor oprichting van een dure stichting. Kan de (semi)publieke 

sector met grote organisaties niet zelfstandig zorgen voor voldoende BBL-banen? 
 
Mevrouw Riemersma (Stadspartij): 

• Gelooft niet dat de overheid economische problemen op kan lossen. 
• Vindt 80.000 euro salaris voor de directeur te veel geld, wanneer geselecteerden niet eens een 

baangarantie krijgen. Bovendien is de stichting lastig controleerbaar voor de politiek. 
• Meent dat de stichting een taak van onderwijsinstellingen op zich gaat nemen. Wanneer die 

instellingen falen door alleen succesvolle leerlingen aan te nemen, dan moet de begeleiding 
daar verbeterd worden. 

 
Mevrouw Van Gijlswijk (SP): 

• Verwijt de Stadspartij niet met een alternatief te komen om jeugdwerkloosheid aan te pakken. 
 
Mevrouw Van der Meulen (D66): 

• Noemt de integrale aanpak met samenwerking veelbelovend. 
• Deelt de schriftelijke vragen van de VVD over doelmatigheid en kosten, maar is gerustgesteld 

door de toelichting van het college. 
 
Mevrouw Kuik (CDA): 

• Vraagt of de opmerkingen meegenomen kunnen worden, gezien het feit dat het schooljaar op 
1 september 2010 al begonnen is. 
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• Noemt de stichting één handige plek voor samenwerkende regionale partners en jongeren. 
 
De heer Verhoef (ChristenUnie): 

• Sluit zich aan bij de bijdrage van het CDA. 
• Had eerst twijfels over de effectiviteit, maar is door ambtenaren overtuigd. 

 
Mevrouw Krüders (Student en Stad): 

• Betreurt het dat geen aansluiting bij het ondernemerstrefpunt is gezocht, dan was er één plek 
geweest voor publieke én private BBL-banen. 

• Adviseert in het stichtingsbestuur tenminste één jongere op te nemen. 
 
Mevrouw Postma (GroenLinks): 

• Sluit zich aan bij de bijdrage van het CDA en de vraag over het ondernemerstrefpunt. 
 
Mevrouw Bloemhoff (PvdA): 

• Steunt de suggestie een jongere in het bestuur op te nemen. 
• Wijst op de noodzaak van doorstroming in de publieke sector vanwege vergrijzing. 
• Verbaast zich over de neoliberale koers van de Stadspartij. 
• Noemt inactiviteit van jongeren de duurste vorm van werkloosheid. 
• Ziet een meerwaarde in de stichting door de begeleiding in samenwerking te regelen. 

 
Wethouder Pastoor: 

• Wijst op het probleem van onvoldoende BBL-plekken in 2009. Werkgevers hadden 
onvoldoende tijd en geld voor begeleiding en er dreigde een verloren generatie te ontstaan. 

• Benadrukt dat de gemeente zich aan wil sluiten bij de stichting, die onderdeel is van het 
aanvalsplan Jeugdwerkloosheid. De subsidie uit dat plan geldt voor twee jaar. Regionale 
samenwerking biedt veel kansen. 

• Stelt dat het veel meer kost wanneer iemand zijn leven lang werkloos is. 
• Zegt toe in het bestuur de mogelijkheden te bespreken een jongere op te nemen als lid. 
• Bestrijdt het beeld dat onderwijsinstellingen alleen succesvolle leerlingen aannemen. 
• Neemt wensen en bedenkingen mee om er eventueel haar voordeel mee te doen. 

 
Wethouder Schroor: 

• Antwoordt dat Stichting GOA aan gaat haken bij het ondernemerstrefpunt om bedrijven te 
prikkelen BBL-ers in dienst te nemen. 

 
B.2.  Collegebrief d.d. 9 juli 2010: Nota inkoop participatievoorzieningen 2010 en Collegebrief 

d.d. 9 juli 2010: Re-integratiemonitor 2009 
 
De heer Loopstra (PvdA): 

• Ziet in de 87% uitstromers die de participatieladder gebruikten een bewijs van succes. 
• Vindt dat uitstroom naar regulier werk alleen nagestreefd moet worden als het mogelijk is. 
• Kijkt graag kritisch naar gesubsidieerde arbeid, dat 38 miljoen van de 50,3 miljoen euro kost. 

Als genoeg kennis en vaardigheden zijn opgedaan, is uitstroom naar regulier werk wenselijk. 
• Pleit voor een kleiner aantal aanbieders en activiteiten. 

 
Mevrouw Postma (GroenLinks): 

• Begrijpt het grote aantal trajecten voor mensen met een korte afstand tot de arbeidsmarkt in 
verband met de crisis, maar vraagt blijvende aandacht voor de groep met een grote afstand. 

• Is blij met het ruime aanbod van aanbieders en activiteiten, zo kan de consulent maatwerk 
leveren. De participatievoorzieningen in Groningen stemmen trots. 

• Waarschuwt onvermoede talenten niet over het hoofd te zien door de jaarlijkse bepaling van 
het eindniveau. 
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Mevrouw Van der Meulen (D66): 

• Vindt effectieve voorzieningen belangrijker dan de hoeveelheid. 
• Wil de balans behouden tussen re-integratietrajecten, volwasseneneducatie en inburgering. 
• Pleit ervoor centraal te stellen hoe de klant duurzaam kan deelnemen aan de arbeidsmarkt. 

 
De heer Verhoef (ChristenUnie): 

• Vraagt of de grote aandacht voor mensen met een korte afstand tot de arbeidsmarkt de groep 
met een grotere afstand in de knel brengt. 

 
De heer Rutte (VVD): 

• Wil meetbare doelstellingen om de resultaten op een zinnige manier te kunnen toetsen. 
 
Mevrouw Riemersma (Stadspartij): 

• Noemt de participatievoorzieningen een industrie, waarbij werkloosheid als een ziekte wordt 
gediagnosticeerd en behandeld. 

• Ziet de focus liever verlegd naar werkgevers, zij scheppen uiteindelijk arbeidsplaatsen. 
 
Mevrouw Van Gijlswijk (SP): 

• Vindt een overzicht van alleen de wijzigingen volgend jaar genoeg om de dienst te ontzien. 
• Wil op hoofdlijnen informatie over aantallen trajecten en doorstroming. 
• Ziet in de re-integratiemonitor graag vermeld hoe duurzaam de uitstroom naar regulier werk 

is gebleken. 
 
Mevrouw Grijpstra (Partij voor de Dieren): 

• Hoopt dat cliënten en consulenten door de bomen het bos nog zien. 
• Vraagt hoe de keus tussen in- en uitbesteding wordt gemaakt. 
• Steunt het investeren in de groep met korte afstand tot de arbeidsmarkt, maar ziet middelen 

van sollicitatietrainingen voor hogeropgeleiden liever besteed aan minder succesvolle 
groepen. 

• Vraagt of het aan aan de begeleiding ligt dat cliënten zich onprettig voelen bij het PGB. De 
indeling op trede 4 lijkt een beperking van het PGB. 

 
Mevrouw Kuik (CDA): 

• Sluit zich aan bij de vragen van de SP. 
• Vraagt welke activiteiten er qua kosten bovenuit springen. 
• Hoopt dat er snel duidelijkheid komt voor de kwetsbare groepen over de bezuinigingen. 

 
Mevrouw Krüders (Student en Stad): 

• Steunt het investeren in de extra kansrijke groep. 
• Pleit voor maatwerk. Als iemand door bijvoorbeeld sollicitatietraining sneller aan de slag 

komt, dan is dat te verkiezen boven een maatschappelijke baan. 
• Stelt dat sommigen nooit aan de slag komen en anderen zo aan het werk kunnen en voert in 

de toekomst graag de discussie over deze schaal. 
 
Wethouder Pastoor: 

• Antwoordt dat er wel oog is voor onvermoede talenten, soms slaan cliënten een trede op de 
participatieladder over. 

• Stelt dat helaas ook hogeropgeleiden een grote afstand tot de arbeidsmarkt kunnen hebben. 
• Is blij verrast over de doorstroom van Meedoeners die vaak jarenlang niets gedaan hebben. 
• Geeft de dienst graag het vertrouwen zelf het aantal producten te bepalen om het beleid 

effectief uit te voeren. 
• Zegt toe om te proberen na te gaan hoe duurzaam de uitstroom naar regulier werk is. 
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• Is voor een zo eerlijk mogelijke verdeling van middelen en wil voorkomen dat mensen aan de 
onderkant in de knel komen. 

• Benadrukt dat er juist aandacht is om werkgevers én werknemers met elkaar te verbinden. 
 
De voorzitter: 

• Stelt voor het onderwerp een andere keer verder uit te diepen. 
 
C. HUISHOUDELIJK DEEL 
 
C.1.  Ingekomen stukken en stukken ter kennisname 
 
Mevrouw Bloemhoff (PvdA): 

• Is blij dat de kwaliteit van de inburgering op peil is en prijst de duale trajecten. Stelt 
schriftelijk vragen over het aantal handhavers. 

 
Mevrouw Krüders (Student en Stad): 

• Overweegt het evaluatieplan starters te agenderen en laat dit per e-mail weten aan de griffie. 
 
C.2.  Vaststelling verslagen vergadering commissie Werk en Inkomen d.d. 19 mei en 17 juni 

2010 
 
Mevrouw Bloemhoff (PvdA): 

• Stelt dat de PvdA en niet het CDA het brugbanenplan heeft ingediend (19 mei, pagina 3). 
 
De verslagen worden conform deze wijziging vastgesteld. 
 
Presentatie Benchmark Gemeentelijk Ondernemersklimaat 
De heer Kasteleijn, teamleider Bedrijvenloket, houdt de presentatie. 
 
Mevrouw Van der Meulen (D66): 

• Vraagt waar de positieve insteek op gebaseerd is gezien het grote aantal zesjes. 
 
Mevrouw Krüders (Student en Stad): 

• Is benieuwd hoe G-kracht als belangrijkste middel de bezuinigingen overleeft. 
 
De heer Rutte (VVD): 

• Is blij met de vooruitgang en de uitgesproken ambities. 
• Houdt eind dit jaar een hoorzitting over de ernstige klachten omtrent vervelend uitgevoerde 

handhaving. Roept op de handhaving van regels geen negatieve invloed te laten hebben op 
het ondernemersklimaat. 

 
Wethouder Schroor: 

• Stelt dat Groningen op de goede weg is en landelijk gemiddeld scoort, maar wil een flink 
aantal slagen maken om rapportcijfers boven de 7 te krijgen. 

• Gaat niet in op de bezuinigingsvoorstellen, maar zal zich inzetten om de motie G-kracht 
langer te financieren uit te voeren. 

• Ziet het voorstel van de VVD en het debat over handhaving met belangstelling tegemoet. 
Handhaven kan onaangenaam zijn, maar het is wel een overheidstaak. Buitenproportionele 
maatregelen moeten worden bezien. 

 
De voorzitter: 

• Sluit de vergadering om 21.55 uur onder dankzegging. 
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Toezeggingen namens het college 
Wethouder Pastoor: 
Bij agendapunt A.3. Lange termijn agenda en lijst moties en toezeggingen 
• De wethouder zegt toe op zeer korte termijn terug te komen op de vraag naar wijkgericht 

werken (contactpersonen SOZAWE) 
• De wethouder zegt toe dat de maandverklaringen in de volgende commissie aan de orde 

kunnen worden gesteld 
• De wethouder zegt toe de commissie te informeren wanneer de “invulling van de pilot 

loondispensatie” niet in oktober gereed zal zijn (en waarom het niet lukt) 
Bij agendapunt B.1. Collegebrief d.d. 20 juli 2010: Oprichting Stichting GOA: 
De wethouder zegt toe te bekijken of er jongeren kunnen worden betrokken bij stichting GOA 
Bij agendapunt B.2. Collegebrief d.d. 9 juli 2010: Nota inkoop participatievoorzieningen 2010 
en Collegebrief d.d. 9 juli 2010: Re-integratiemonitor 2009 
De wethouder zegt toe dat zij zal proberen boven tafel te krijgen hoe duurzaam de uitstroom 
naar regulier werk is.  
 
Wethouder Visscher:  
Geen toezeggingen 
 
Wethouder Schroor:  
Bij agendapunt B.1. Collegebrief d.d. 20 juli 2010: Oprichting Stichting GOA: 
De wethouder zegt toe het Ondernemerstrefpunt te betrekken bij het GOA 
 



 

Collegebrief - Oprichting stichting GOA publiek gr10.2323200

9



 

Collegebrief - Oprichting stichting GOA publiek gr10.2323200

10



 

Collegebrief - Oprichting stichting GOA publiek gr10.2323200

11



 

Collegebrief - Oprichting stichting GOA publiek gr10.2323200

12



 

Collegebrief - Oprichting stichting GOA publiek gr10.2323200

13



 

Collegebrief - Oprichting stichting GOA publiek gr10.2323200

14



 

Collegebrief - Oprichting stichting GOA publiek gr10.2323200

15



 

Collegebrief - Oprichting stichting GOA publiek gr10.2323200

16



 

Collegebrief - Oprichting stichting GOA publiek gr10.2323200

17



 

Collegebrief - Oprichting stichting GOA publiek gr10.2323200

18



 

Collegebrief - Oprichting stichting GOA publiek gr10.2323200

19



 

Collegebrief - Oprichting stichting GOA publiek gr10.2323200

20



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

21



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

22



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

23



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

24



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

25



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

26



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

27



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

28



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

29



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

30



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

31



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

32



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

33



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

34



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

35



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

36



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

37



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

38



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

39



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

40



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

41



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

42



 

Collegebrief - Nota inkoop participatievoorzieningen 2010.gr10.2311953pdf

43



 

Collegebrief - Re-integratiemonitor 2009.gr10.2311776pdf

44



 

Collegebrief - Re-integratiemonitor 2009.gr10.2311776pdf

45



 

Collegebrief - Re-integratiemonitor 2009.gr10.2311776pdf

46



 

Collegebrief - Re-integratiemonitor 2009.gr10.2311776pdf

47



 

Collegebrief - Re-integratiemonitor 2009.gr10.2311776pdf

48



 

Collegebrief - Re-integratiemonitor 2009.gr10.2311776pdf

49



 

Collegebrief - Re-integratiemonitor 2009.gr10.2311776pdf

50



 

Collegebrief - Re-integratiemonitor 2009.gr10.2311776pdf

51



 

Collegebrief - Re-integratiemonitor 2009.gr10.2311776pdf

52



 

Collegebrief - Re-integratiemonitor 2009.gr10.2311776pdf

53



 

Collegebrief - Re-integratiemonitor 2009.gr10.2311776pdf

54



 

Collegebrief - Re-integratiemonitor 2009.gr10.2311776pdf

55



 

Collegebrief - Re-integratiemonitor 2009.gr10.2311776pdf

56



 

Collegebrief - Re-integratiemonitor 2009.gr10.2311776pdf

57



 

Collegebrief - Re-integratiemonitor 2009.gr10.2311776pdf

58



 

Verslag cie Werk en Inkomen 19 mei 2010

59

                                  

Verslag vergadering raadscommissie Werk en Inkomen 19 mei 2010                               1 

VERSLAG VERGADERING RAADSCOMMISSIE WERK EN INKOMEN 
 
WI: 10/04 
Datum: 19 Mei 2010 
Plaats  Oude raadzaal 
Tijd: 20.00 – 21.40 uur 
 
Aanwezig: dhr. J.H. Luhoff (voorzitter), dhr. A. de Rooij (PvdA), mw. C.E. Bloemhoff (PvdA), mw. 
M. Dekker (PvdA), dhr. J.P. Loopstra (PvdA), dhr. J.M. van Keulen (VVD), dhr. A. Rutte (VVD), 
mw. A. Postma (GroenLinks), mw. L.I. van der Vugt (GroenLinks), mw. A.M.J. Riemersma 
(Stadspartij), dhr. A.J. Bolhuis (Stadspartij), mw. L.R. van Gijlswijk (SP), dhr. P.S. de Rook (D66), 
mw. G.E.J. van der Meulen (D66), mw. A. Kuik (CDA), dhr. M. Verhoef (ChristenUnie), dhr. R. 
Liefers (Student & Stad), mw. R.M. Grijpstra (PvdD). 
Namens de griffie: mw. I. Bolle (plv. griffier), mw. F. Hijlkema (commissiegriffier). 
Wethouder: dhr. T. Schroor, mw. J. A. Visscher, mw. E. Pastoor. 
Verder aanwezig: dhr. Dijkstra (directeur SOZAWE), mw. Bennema (hoofd Beleid SOZAWE). 
Afwezig m.k.: mw. H. Rademaker (SP). 
Verslag: dhr. Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
A.1. Mededelingen 
De voorzitter: 

• De voorzitter stelt vast dat de commissie akkoord gaat met de benoeming van de heer Van 
Keulen tot plaatsvervangend voorzitter. 

• De commissie heeft de reactie van de cliëntenraad op de verordening WIJ ontvangen. 
Wethouder Pastoor: 

• De toezegging over de maandverklaringen: de raad ontvangt op zijn laatst direct na de 
zomervakantie een notitie over het voornemen van het college deze verklaringen af te 
schaffen. SOZAWE zoekt de consequenties van het afschaffen uit. 

 
A.2.  Vaststelling agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
A.3.  Vaststelling LTA en lijst moties en toezeggingen 
Dhr. Verhoeff (CU): 

• Vragen van de SP over wijkgericht werken (februari 2010): de fractie CU ontvangt graag de 
antwoorden. De toezegging staat niet op de lijst met moties en toezeggingen. 

Wethouder Pastoor: 
• In juni overlegt de wethouder met de voorzitter over het opschonen van de LTA en de lijst met 

toezeggingen. Daarna volgt het antwoord op de vraag van de SP en het verzoek van dhr. 
Verhoeff. 

Wethouder Schroor: 
• LTA 16 juni: evaluatie actieplan starters kan eraf, dit is in bezit van de commissie. 
• LTA 16 juni, Fonds ondernemend Groningen. Het proces is in volle gang en de wethouder 

hoopt er in oktober meer over te kunnen zeggen. 
• LTA 16 juni, herziening kantorenbeleid: de commissie ontvangt in oktober 2010 een notitie.  

Met inachtneming van het bovenstaande gewijzigd vastgesteld. 
 
A.4.  Conformstukken 
1. Raadsvoorstel: Wijzigingsvoorstel Verordening toeslagen en verlagingen Wet werk en 
bijstand 
Het voorstel gaat als conformstuk naar de raad van 26 mei 2010. 
 
2. Raadsvoorstel: Re-integratieverordening Wet werk en bijstand 
Mw. Riemersma (Stadspartij): 
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• Kan artikel 7, lid 1 in de verordening over verdringing op de arbeidsmarkt worden ingeperkt 
of geheel worden geschrapt om de doorstroming zo goed mogelijk te bevorderen? 

Wethouder Pastoor: 
• Volgens de wethouder is artikel 7 lid 1 een goede bepaling en is dit juist geformuleerd. 

Het voorstel gaat als 1-minuutbespreekstuk naar de raad van 26 mei 2010. 
 
3. Raadsvoorstel: Verordeningen Wet investeren in jongeren (WIJ) 
Mw. Postma (GL): 

• GL is net als de cliëntenraad geen voorstander van maatregelen en strafkortingen van 100%. 
Met de verordening wordt ingestemd omdat er mogelijkheden zijn van de 100% af te wijken. 
Spreker hoopt dat consulenten hiervan in voorkomende gevallen gebruik zullen maken. 

Mw. Riemersma (St.Partij): 
• Sluit aan bij de opmerking van GL over de 100%: is een noodvoorziening mogelijk? 
• Werk-leeraanbod: graag artikel 15 lid 2 strikter formuleren. 

Dhr. Verhoef (CU): 
• Eens met de cliëntenraad: kan in de regeling een beroepmogelijkheid worden ingebouwd? 

Mw. Kuik (CDA): 
• Wat is concreet het verschil tussen de WWB en WIJ, naast de paradigmaverschuiving?  

Mw. Van Gijlswijk (SP): 
• De fractie verzoekt na één jaar de uitvoering van de regeling te evalueren, dus in oktober. 

Wethouder Pastoor: 
• Toegezegd wordt dat in oktober 2010 een evaluatie zal plaatsvinden. 
• Het instellen van een beroepsmogelijkheid: er kan op grond van de AWB bezwaar tegen het 

besluit worden gemaakt. Het bestreden besluit wordt niet opgeschort. 
• Het door de cliëntenraad aangedragen voorbeeld waarbij gedurende een maand 100% op de 

uitkering wordt gekort: het college vindt dit terecht. In de WWB-verordening gebeurt 
hetzelfde. Een noodvoorziening vindt het college geen optie. 100% korting wordt opgelegd als 
een bepaald bedrag aan neveninkomsten wordt overschreden of als sprake is van intimidatie. 

• Artikel 15 lid 2: in het uitvoeringsbesluit kan een striktere formulering worden opgenomen. 
• Verschil WWB en WIJ is dat in WIJ eerst aanspraak op werk/leeraanbod bestaat, waarna 

vervolgens wordt bekeken of recht op een uitkering bestaat. Wet WIJ en de toelichting 
ademen een geheel andere sfeer uit. 

• Het voorstel gaat als 1-minuutbespreekstuk naar de raad van 26 mei 2010. 
 
4. Raadsvoorstel: Evaluatierapport Wsw-verordeningen en wijzigingsvoorstel 
Mw. Kuik (CDA): 

• Evaluatie verordening PGB: wat wil het college doen aan de hoge drempel bij een aanvraag? 
Wethouder Pastoor: 

• De wethouder zegt toe dit te zullen uitzoeken. 
 
A.5.  Rondvraag 
Geen punten voor de rondvraag. 
 
B.1.  Werkatelier Participatiebudget (richtinggevende discussie) 
Dhr. De Rooij leidt het werkatelier en legt de opzet uit. Het is een verzoek van het college. 
Wethouder Pastoor geeft de achtergrond van deze werkwijze: het is onderdeel van de 
cultuurverandering waartoe ook het contact tussen het college en de raad behoort. De raad wordt 
meegenomen in het proces. 
 
Dhr. Dijkstra (directeur SOZAWE) verzorgt een presentatie over de financiële perspectieven van 
het Participatiebudget. 
Mw. Bennema (hoofd Beleid SOZAWE) geeft een schets van het vervolg van het proces. 
 



 

Verslag cie Werk en Inkomen 19 mei 2010

61

                                  

Verslag vergadering raadscommissie Werk en Inkomen 19 mei 2010                               3 

De voorzitter, dhr. De Rooij, stelt de uitgangspuntennotitie van het college van 28 januari 2010 aan 
de orde. 
 
Uitgangspuntennotitie paragraaf 3, waarom een richtinggevende discussie: 
De commissie stemt in met de onder paragraaf 3 genoemde vier factoren die het volgens het college 
noodzakelijk maken deze discussie over de inzet van het participatiebudget te voeren. 
 
Uitgangspuntennotitie paragraaf 2, de uitgangspunten. Het uitgangspunt ‘Alle stadjers actief’: 
De discussie: zet de gemeentelijke middelen vooral in voor de kansarmen, de mensen met de grootste 
afstand tot de arbeidsmarkt (SP) of voor de mensen die het snelst kunnen re-integreren, de meest 
kansrijken (VVD, Student&Stad, PvdD), of beide zijn van groot belang (PvdA, CDA, GL). 
VVD: de regeling moet effectief worden uitgevoerd. Alle fracties eens. 
 
De discussie over de vijf opties van het college voor een andere inzet van de beperktere middelen: 
PvdA (mw. Bloemhoff): efficiënter samenwerken met UWV en minder externe consultants. Grondig 
kijken naar de bedrijfsvoering van de dienst en de tekorten daarin. W-gelden en I-gelden in balans. 
GL: uitvoeringskosten bekijken zonder dat dit ten koste gaat van de doelen en de cliënten. M-banen: 
voorzichtigheid geboden vanwege het belang voor sommige maatschappelijke instellingen. Werken 
met behoud van uitkering: ten hoogste voor een half jaar, niet puur als bezuinigingsmaatregel. 
Bevriezen seniorenbanen en differentiëren loonkostensubsidie: akkoord. Bekijk de mogelijkheid voor 
ESF-subsidies. 
SP: ga de uitkeringen ‘verlonen’, dat is I-gelden benutten in participatiebudgetten. De optie staat in het 
collegeprogramma. Toevoeging CDA: neem het mee in het brugbanenplan. 
D66: de vijf opties zijn goed geformuleerd. Punt is hoe de loonkostensubsidie te bepalen. 
Student&Stad: eens met de SP. Budget POW-banen verminderen. De economie van de stad is van 
belang. 
CDA: kijken naar betere aansluiting vraag en aanbod. 
PvdA (mw. Dekker): bekijk of het mogelijk is het aantal producten te verminderen, het verbetert de 
uitvoering. Geef het veld meer eigen ruimte. Stadspartij eens. SP oneens: maatwerk blijft nodig. CU: 
wordt hiermee de infrastructuur niet op de helling gezet? 
VVD: er moet bezuinigd worden. M-banen zijn duur en leiden tot subsidieverslaving van instellingen. 
De POW-banen ontzien, want daar zit het succes. GL: oneens met de opmerking over de 
subsidieverslaving van instellingen. Het witten van M-banen bij instellingen is prima. 
SP: breng meer samenhang aan tussen participatiebudget en budget Wmo in verband met sociale 
activering in de wijken. En: maak meedoen-trajecten en vrijwilligerswerk aantrekkelijker voor andere 
groepen. 
PvdD: eens met VVD om geld bij voorrang op POW-banen in te zetten. Eens met SP om 
vrijwilligerswerk aantrekkelijker te maken. Kijk naar andere potjes binnen de gemeente. 
 
De voorzitter (dhr. De Rooij) vat de discussie samen: 

• Alle fracties zijn voor een grotere efficiency en het kijken naar middelen vanuit andere 
budgetten om zo de inkomsten te vergroten. 

• Waar bezuinigen: alle fracties noemen als eerste de uitvoeringskosten. Over de inzet van het 
participatiebudget: sommige fracties geven voorrang aan de kansrijken en andere fracties 
willen veel aandacht geven aan kansarmen. De SP stelt de kansarmen voorop. 

 
Wethouder Pastoor reageert: 

• Deze discussie is een goede manier van werken. 
• Een groot aantal zaken uit het collegeprogramma worden door de commissie gedeeld. 
• Een mogelijke oplossing bij het dilemma kansarmen-kansrijken is om en/en te doen. 
• Efficiency is een punt: het college onderzoekt dit. 
• Ontschotten heeft prioriteit, het college bekijkt dit. 
• Het probleem van de gesubsidieerde instellingen: graag apart bespreken. 
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• De suggestie over het in samenhang bekijken van P-budget en Wmo is interessant en wordt 
door het college meegenomen. 

 
C.1.  Ingekomen stukken en stukken ter kennisname 
Dhr. Liefers (Student&Stad): 

• De fractie ontvangt veel opmerkingen dat het nog niet goed van de grond komt. 
Mw. Postma (GL) en mw. Van Gijlswijk (SP) hebben een verschillende mening over het wel of niet 
op papier toesturen van collegebrieven zonder bijlagen. 
De voorzitter zegt toe het punt in het presidium aan de orde te stellen. 
 
C.2.  Vaststelling verslag 21 april 2010 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 21.40 uur. 
 
Toezeggingen 
 
Wethouder Pastoor: 
Bij agendapunt A.4. Conformstukken 2. Re-integratieverordening Wet werk en bijstand: 
Na één jaar, in oktober 2010, ontvangt de raad een evaluatie van de regeling. 
Bij agendapunt A.4. Conformstukken 4. Evaluatierapport Wsw-verordeningen en wijzigingsvoorstel: 
Uitgezocht wordt of de drempel voor het aanvragen van een pgb te hoog is en belemmerend werkt. 
 
De voorzitter: 
Bij agendapunt C.1. Ingekomen stukken: 
In het presidium wordt gesproken over het wel of niet op papier toesturen van collegebrieven zonder 
bijlagen. 
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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING WERK EN INKOMEN 
 
WI: 
Datum:  17 juni 2010 
Plaats:   Oude raadzaal 
Tijd:   13.00-14.23 uur 
 
Aanwezig: dhr. H.J.M. Akkermans, voorzitter (D66), dhr. B. Baldew (PvdA), mw. C.E. Bloemhoff 
(PvdA), mw. M. Dekker (PvdA), dhr. J.M. van Keulen (VVD), dhr. A. Rutte (VVD), mw. A. Postma 
(GroenLinks), mw. L.I. van der Vugt (GroenLinks), mw. A.M.J. Riemersma (Stadspartij), mw. L.R. 
van Gijlswijk (SP), dhr. J.H. Luhoff (D66), mw. A. Kuik (CDA), mw. I.M. Jongman-Mollema 
(ChristenUnie), dhr. R. Liefers (Student en Stad), mw. R.M. Grijpstra (Partij voor de Dieren). 
Namens de griffie: dhr. D. Vrieling (griffier), mw. F. Hijlkema (commissiegriffier). 
Verder aanwezig: mw. Zock (directeur SoZaWe), dhr. De Jong (directeur DSW). 
Wethouder: dhr. T. Schroor, mw. E. Pastoor. 
Afwezig m.k.: mw. H. Rademaker (SP) 
Verslag: dhr. J. Bosma (Notuleerservice Nederland). 
 
 
A. ALGEMEEN DEEL 
 
A.1 Opening en mededelingen 
 
De voorzitter: 

• Opent de vergadering en heet iedereen welkom. 
 
A.2 Vaststellen agenda 
 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
B. Inhoudelijk deel 
 
B.1 Deelpresentatie Voortgangsrapportage 2010-I door de diensten SoZaWe en DSW 
 
Directeuren mevrouw Zock en de heer De Jong geven presentaties namens respectievelijk de diensten 
SoZaWe en DSW. 
 
B.2 Gemeenterekening 2009 

• Programma 1: Werk en Inkomen 
• Programma 2A: Vestigingsklimaat: Economisch Businessplan 
• Programma 9: Integratie en Emancipatie 

 
Mevrouw Van Gijlswijk (SP): 

• Betreurt dat gestelde doelen lastig controleerbaar zijn door uiteenlopende of onduidelijke 
cijfers. Zo vermeldt de rekening het aantal ingediende aanvragen bijzondere bijstand in plaats 
van het aantal toegekende aanvragen en ontbreekt het aantal gevolgde inburgeringtrajecten. 

 
Mevrouw Bloemhoff (PvdA): 

• Is bezorgd over structureel tekort bij de dienst SoZaWe dat oploopt tot 4,3 miljoen euro in 
2010. Komen programma’s onder druk te staan door dekking uit incidentele middelen en 
nieuw beleid? 

• Vraagt of het rechtmatig is 3,5 miljoen euro voor oud-id’ers uit het participatiebudget te 
halen. Zo niet, welke dekking heeft het college dan voor ogen? 
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• Dringt aan op goede controle op kwijtschelding afvalstoffenheffing, gezien de daling van het 
aantal kwijtscheldingen, opdat het voordeel echt gaat naar de mensen die het nodig hebben. 

• Vindt dat het geld bedoeld voor vijfduizend kinderen die in armoede opgroeien, echt bij hen 
terecht moet komen. Deelt het college die mening? 

• Constateert dat het traject pc’s voor minima achterloopt op schema. Denkt het college dit jaar 
nog de beoogde 1750 pc’s te halen? 

• Complimenteert het voorkomen van 24 huisuitzettingen door goede samenwerking bij 
schuldproblematiek. 

• Vraagt waarom er een lagere uitstroom is naar werk vanuit het alleenstaandeouderstraject. 
• Is benieuwd of de verdubbeling van klachten bij het antidiscriminatiemeldpunt wijst op meer 

discriminatie of een meer laagdrempelig meldpunt. 
• Ziet dat het stimuleren van starters loont, het aantal zelfstandigen steeg met 18%. 
• Complimenteert vooral oud-wethouder de heer Dijkstra met impulsen voor ICT, energie en 

creatieve industrie. 
 
Mevrouw Jongman-Mollema (ChristenUnie): 

• Roept op onterecht verstrekte uitkeringen strikt te vorderen binnen de menselijke maat, opdat 
slecht gedrag niet beloond wordt. 

• Is bezorgd over de extra kosten voor de langere reorganisatie, hoe komt dat goed? 
• Vraagt of aantallen SW-dienstverbanden onder druk staan door druk op het budget. 

 
Mevrouw Riemersma (Stadspartij): 

• Verwacht dat de toenemende bezoekersstroom in de binnenstad zal afnemen door de bouw 
van grote projecten. 

• Vraagt of het ondernemershuis in de Korrewegwijk goed werkt, welke sectoren het betreft, of 
het specifiek op buurtbewoners is gericht en hoeveel microkrediet is uitgeleend en wordt 
terugverwacht. 

 
De heer Liefers (Student en Stad): 

• Is blij dat de incubator op Zernike gestalte krijgt. 
• Vraagt wat het college van het ETB verwacht, dat moeite heeft (on)gevraagd advies te geven. 
• Hoopt dat het speerpunt Life Sciences net zo goed zal gaan lopen als het speerpunt Energie. 
• Betreurt het vertrek van Rijksdiensten en de lagere uitgifte van bedrijventerreinen door de 

recessie. Hoe houdt het college de stad bedrijvig en aan het werk? 
• Pleit ervoor economisch beleid structureler te financieren. 
• Ziet graag meer bedrijfssponsoring van fondsen die leefbaarheid en bedrijvigheid stimuleren. 

 
De heer Luhoff (D66): 

• Vindt verschillen in budgetten en conclusies soms niet terug, bijvoorbeeld bij het werkdeel 
Wwb en bij het Akkoord van Groningen. 

• Vraagt wat de extra aandacht voor uitstroom van 45+’ers en niet-westerse allochtonen in 2009 
heeft opgeleverd. 

• Constateert een bloeiende toeristische sector. Waarom stijgt het aantal banen niet? 
• Is benieuwd welke rijkssubsidies Groningen misloopt. 
• Betreurt vertraging van revitalisering bedrijventerreinen. Een nieuwe impuls is nodig. 

 
Mevrouw Kuik (CDA): 

• Vraagt wanneer het project winkelstraatmanagement concrete resultaten op zal leveren. 
• Is benieuwd waarom de werkloosheid 9,6% steeg ten opzichte van 6,6% landelijk. 

 
Mevrouw Postma (GroenLinks): 

• Begrijpt de lastige situatie voor de dienst SoZaWe door de crisis en de Wet buig. Toch zijn 
afwijkingen te groot. Het aantal bijstandsgerechtigden heeft een grote invloed op de totale 
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gemeentelijke begroting en moet zo accuraat mogelijk ingeschat worden. Verkeerde 
inschattingen, missers en een tekort op de bedrijfsvoering stellen teleur. 

• Vraagt waarom de 150.000 euro in het kinderfonds armoede en gezondheid niet nodig blijkt. 
• Ziet graag het klanttevredenheidonderzoek verwerkt in de rekening. 
• Noemt de 11% bijstandsaanvragen die niet binnen acht weken verwerkt worden hoog. 
• Constateert dat aanvragen bijstand AOW 65+ via de Sociale Verzekeringsbank lopen en 

aanvragen bijzondere bijstand via de dienst SaZaWe. Voldoen deze regeling en voorlichting 
daarover? 

• Betreurt dat het project bedrijfsopvolging niet door is gegaan. Zijn hier nog plannen voor? 
 
De heer Rutte (VVD): 

• Pleit voor SMART geformuleerde doelstellingen, opdat resultaten controleerbaar worden. 
• Mist de beoogde uitstroom bij re-integratie, hierdoor zijn trajecten niet te beoordelen. 
• Sluit aan bij de vragen van GroenLinks over de dienst SoZaWe. 
• Betreurt dat het doel het budget bijzondere bijstand volledig uit te putten niet is behaald. 

 
Mevrouw Grijpstra (Partij voor de Dieren): 

• Hoopt op succesvol beleid rond winkelstraatmanagement en betreurt leegstand. 
• Vraagt waarom slechts dertien mensen het persoonsgebonden reïntegratiebudget (pgb) hebben 

gebruikt, terwijl er plek is voor honderd. Is het budget niet zichtbaar of niet nodig? 
• Betreurt dat vijf duurzaamheidprojecten in de binnenstad niet doorgingen. Welke betreft het? 

 
Wethouder Pastoor: 

• Noemt pgb een mooi instrument. Toch is het moeilijk een eigen pakket samen te stellen, dat 
schrikt sommige mensen af. 

• Vindt ook dat middelen uit het kinderfonds bij de doelgroep terecht moeten komen. Door 
snelle besteding in het verleden is besloten er een noodfonds van te maken. 

• Antwoordt dat het percentage van 9,6% meer categorieën bijstandsgerechtigden omvat dan 
alleen de Wwb, die landelijk inderdaad 6,6% bedraagt. 

• Wijst op andere gemeenten die ook oud-id’ers uit het participatiebudget financieren. 
overigens is er een voorziening voor de 3,4 miljoen euro. 

• Noemt preventie van onbedoelde frauduleuze handelingen door betere informatieverstrekking 
en een meldpunt fraude als maatregelen om de oninbaarheid van vorderingen terug te dringen. 

• Kondigt aan dat de volgende begroting anders en meer SMART aangepakt zal worden. 
• Heeft geen cijfers over uitstroom niet-westerse allochtonen en 45+’ers. Die laatste groep valt 

overigens onder het UWV. 
• Wijst op gecombineerde financieringstromen van inburgering die verantwoording van het 

aantal gerealiseerde trajecten lastig maken. 
• Noemt het Platform Maatschappelijk Ondernemen Groningen als instrument om ondernemers 

bij leefbaarheid te betrekken. 
• Begrijpt de zorgen over voortdurende tekorten, bedrijfsvoering en kwaliteit van prognoses bij 

de dienst SoZaWe. Wijst op krimp van budgetten en arbeidsmarkt. Optimaal en transparant 
informeren van college en raad is erg belangrijk. 

• Zegt toe eind augustus, begin september met een richtinggevende notitie te komen met 
structurele oplossingsvoorstellen voor de dienst SoZaWe. Vraagt de raad suggesties en vragen 
in te dienen. 

 
Wethouder Schroor: 

• Onderstreept het belang de binnenstad aantrekkelijk te houden tijdens de bouw van grote 
projecten en verwacht dit jaar nog een notitie hierover. 

• Antwoordt dat het ondernemershuis Korrewegwijk vooral zzp’ers en initiatieven uit de wijk 
betreft. Er zijn vijftig projecten gestart, zestig microkredieten verstrekt en acht zijn er 
afgewezen. 
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• Zegt toe te onderzoeken hoe het Economic Talent Board (ETB) het best kan functioneren. 
• Noemt uitstel van investeringen als belangrijke oorzaak van de terugloop in uitgegeven 

bedrijventerreinen. Beweging lijkt op gang te komen, de raad wordt op de hoogte gehouden. 
• Ziet ook in de toeristische sector uitstel van investeringen, wat leidt tot minder banengroei. 

Daarnaast geven herhaalbezoekers (80%) minder uit en speelt de recessie een rol. 
• Kondigt aan dat de focus van revitalisering bedrijventerreinen zich meer op kantorenlocaties 

zal gaan richten. 
• Verwacht voor de zomervakantie een notitie over winkelstraatmanagement. 
• Kondigt een vervolgnotitie bedrijfsopvolging aan. 
• Noemt externe financiering van Forum en Groninger Museum als voorbeelden van 

investeringen die bedrijven doen in de leefbaarheid van de stad. 
 
De voorzitter: 

• Sluit de vergadering onder dankzegging. 
 
Toezegging namens wethouder Pastoor: 

• Komt eind augustus, begin september met een richtinggevende notitie met 
oplossingsvoorstellen voor de dienst SoZaWe. 

 
Toezegging namens wethouder Schroor: 

• Onderzoekt hoe het Economic Talent Board (ETB) zo goed mogelijk kan functioneren. 


